
 

Kommunfullmäktige 

 

Protokoll fört vid Stockholms kommunfullmäktiges sammanträde i 

Stadshuset måndagen den 12 januari 2009 kl. 16.00 
   

   

   

Justerat den 19 januari 2009 Anslaget den 20 januari 2009 

   

   

   

   

   

   

   

   

Bo Bladholm Kersti Py Börjeson Hadar Cars 

   

  

   

   

   

§ 1  
Justering 

 

Förste vice ordföranden Kersti Py Börjeson (s) och andre vice ordföranden 

Hadar Cars (fp) utsågs att jämte ordföranden Bo Bladholm (m) justera och 

expediera dagens protokoll. Justeringen kommer att ske den 19 januari 2009. 

 

 

§ 2  
Interpellation om moderaternas vallöfte om att införa en jobbgaranti 

(nr 2008:19)  

Dnr 325-1163/2008 

 

Tomas Rudin (s) hade lämnat in en interpellation om moderaternas vallöfte om 

att införa en jobbgaranti. 

 

Kommunfullmäktige hade den 12 maj 2008 beslutat medgiva att interpellationen 

fick framställas. 

 

Borgarrådet Kristersson hänvisade till utdelat interpellationssvar ------- Bilaga 1. 

 

I debatten yttrade sig Tomas Rudin, borgarrådet Kristersson samt Jackie 

Nylander. 
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§ 3  
Bordlagda interpellationer 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning att åter bordlägga besvarandet av 

interpellationerna nr 28, 31 och 36 för år 2008. 

 

 

§ 4  
Interpellation om vårdnadsbidrag (nr 2008:38)  

Dnr 321-2449/2008 

 

Malte Sigemalm (s) hade lämnat in en interpellation om vårdnadsbidrag. 

 

Kommunfullmäktige hade den 3 november 2008 beslutat medgiva att 

interpellationen fick framställas. 

 

Borgarrådet Nordin hänvisade till utdelat interpellationssvar ------------ Bilaga 2. 

 

I debatten yttrade sig Malte Sigemalm, borgarrådet Nordin, Abdo Goriya, 

Susanna Brolin och borgarrådet Samuelsson. 

 

 

§ 5  
Bordlagda interpellationer 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning att åter bordlägga besvarandet av 

interpellationerna nr 40, 41, 42, 43, 44, 45, 46, 47, 48, 49, 50, 52, 53, 54, 55 och 

56 för år 2008. 

 

 

§ 6  
Interpellation 

 

Anmäldes ingiven interpellation: 

 

(2008:57) av Jan Valeskog (s) om det borgerliga nedläggningshotet av dag-

verksamheten Balder på Norrmalm 

Dnr 326-2932/2008. 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning medgiva att interpellationen fick 

framställas. 

 

Härefter beslöt kommunfullmäktige utan omröstning att bordlägga besvarandet 

av denna interpellation. 
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§ 7  
Muntlig frågestund 

 

Fråga nr 1.  Barnomsorgsgarantin generellt och på Södermalm specifikt 

 

Tomas Rudin (s) ställde en fråga om barnomsorgsgarantin generellt och på 

Södermalm specifikt. 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning medgiva att frågan fick framställas. 

 

Ordet innehades av Tomas Rudin och borgarrådet Edholm. 

 

 

Fråga nr 2.  Barngruppernas storlek inom barnomsorgen i Stockholms stad 

 

Jan Valeskog (s) ställde en fråga om barngruppernas storlek inom barnomsorgen 

i Stockholms stad. 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning medgiva att frågan fick framställas. 

 

Ordet innehades av Jan Valeskog och borgarrådet Edholm. 

 

 

Fråga nr 3.  Vräkningar inom Stockholms stad 

 

Jackie Nylander (v) ställde en fråga om vräkningar inom Stockholms stad. 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning medgiva att frågan fick framställas. 

 

Ordet innehades av Jackie Nylander och borgarrådet Kristersson. 

 

 

Fråga nr 4.  Tillgång på lokaler för utbyggnad av förskolan i staden 

 

Teres Lindberg (s) ställde en fråga om tillgång på lokaler för utbyggnad av för-

skolan i staden. 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning medgiva att frågan fick framställas. 

 

Ordet innehades av Teres Lindberg och borgarrådet Edholm. 

 

 

Fråga nr 5.  Ekonomiska förutsättningar för förskoleverksamheten 2009 

 

Karin Hanqvist (s) ställde en fråga om ekonomiska förutsättningar för förskole-

verksamheten 2009. 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning medgiva att frågan fick framställas. 

 

Ordet innehades av Karin Hanqvist och borgarrådet Edholm. 
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Fråga nr 6.  Sopstationerna och nedsmutsningen i och runt dem 

 

Eva-Louise Erlandsson Slorach (s) ställde en fråga om sopstationerna och ned-

smutsningen i och runt dem. 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning medgiva att frågan fick framställas. 

 

Ordet innehades av Eva-Louise Erlandsson Slorach och borgarrådet Hamilton. 

 

 

Fråga nr 7.  Beredskap att ta emot svenskar från Gaza-området 

 

Abdo Goriya (s) ställde en fråga om beredskap att ta emot svenskar från Gaza-

området. 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning medgiva att frågan fick framställas. 

 

Ordet innehades av Abdo Goriya och borgarrådet Nordin. 

 

 

Fråga nr 8.  Stockholms medverkan i Earth Hour 2009 

 

Tomas Rudin (s) ställde en fråga om Stockholms medverkan i Earth Hour 2009. 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning medgiva att frågan fick framställas. 

 

Ordet innehades av Tomas Rudin och borgarrådet Nordin. 

 

 

Fråga nr 9.  Vad händer om staden inte uppfyller barnomsorgsgarantin 

 

Tomas Rudin (s) ställde en fråga om vad som händer om staden inte uppfyller 

barnomsorgsgarantin. 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning medgiva att frågan fick framställas. 

 

Ordet innehades av Tomas Rudin och borgarrådet Edholm. 

 

 

§ 8  
Anmälan av ny ledamot och nya ersättare 

 

Anmäldes länsstyrelsen i Stockholms läns beslut av den 30 december 2008 att 

utse ny ledamot och nya ersättare i kommunfullmäktige för tiden till och med 

den 14 oktober 2010. 

 

Till ledamot efter Daniel Somos (m) hade utsetts Thomas Persson (m). 

 

Till ersättare efter Thomas Persson (m) hade utsetts Björn Gülich (m). 
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Till ersättare efter Ann-Sofi Matthiesen (mp) hade utsetts Henrik Mannerstråle 

(mp). 

 

 

§ 9  
Anmälda skrivelser 

 

Till kommunfullmäktige hade inkommit följande skrivelser, vilka delgivits be-

rörda organ: 

 

Länsrätten i Stockholms läns beslut 

av den 16 december 2008  

 

Beslut (16 december) angående överklagande av kommunfullmäktiges beslut 

(18-19 oktober 2007) avseende Nämndernas arbete med underlag till planering 

för år 2008 och inriktning för 2009 och 2010 (Budget 2008).  Länsrätten avslår 

överklagandena 

Dnr 111-1160/2007 

 

Kammarrätten i Stockholms beslut 

av den 12 december 2008 

 

Beslut (12 december) med anledning av överklagat avgörande i Länsrätten (be-

slut 23 september) avseende avtal med Luftfartsverket om förlängning av upp-

låtelsen av Stockholm-Bromma flygplats. Kammarrätten meddelar inte pröv-

ningstillstånd. 

Länsrättens avgörande står därför fast. 

Dnr 314-4285/2008 

 

Regeringsbeslut  

av den 18 december 2008 

 

Beslut (18 december) med anledning av överklagande av stadsbyggnadsnämn-

dens beslut (21 augusti) i fråga om avvisningsbeslut avseende detaljplan för 

Långbro bollplan i stadsdelen Långbro i Stockholms kommun. 

Regeringen avslår överklagandet. 

 

 

§ 10  

Närvaro 

 

Närvaro antecknades enligt ---------------------------------------------------- Bilaga 3. 

 

 

§ 11  

Justering 

 

Ordföranden anmälde att till justeringsmän utsetts ordföranden, förste och andre 

vice ordförandena samt att justeringen kommer att äga rum måndagen den 

19 januari 2009 kl. 15.00, vilket kommunfullmäktige godkände. 
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§ 12  

Namn för gator inom stadsdelarna Kista, Tensta, Rinkeby, Akalla, Husby 

och Bromsten vid nya E18 (utl. 2008:215) 

Dnr 312-101/2008 

 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2008:215 behandlades. Utlåtandet gäller ett 

ärende om namn för gator inom stadsdelarna Kista, Tensta, Rinkeby, Akalla, 

Husby och Bromsten. 

 

Ordet innehades av Maria Hannäs. 

 

Beslut 

 

Med bifall till kommunstyrelsens förslag i utlåtandet beslöt kommunfullmäktige 

utan omröstning följande. 

Namn för gator inom stadsdelarna Kista, Tensta, Rinkeby, Akalla, Husby 

och Bromsten vid nya E18 fastställs enligt bifogade kartor till utlåtandet. 

 

 

§ 13  

Rapportering av ej verkställda beslut enligt 4 kap. 1 § SoL, kvartal 1, 2008 

(exkl. äldreomsorg) (utl. 2008:216) 

Dnr 325-1661/2008 

 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2008:216 behandlades. Utlåtandet gäller ett 

ärende om rapportering av ej verkställda beslut enligt 4 kap. 1 § SoL, kvartal 1, 

2008 (exkl. äldreomsorg).  

 

Beslut 

 

Med bifall till kommunstyrelsens förslag i utlåtandet beslöt kommunfullmäktige 

utan omröstning följande. 

Stadsdelsnämndernas rapportering av ej verkställda beslut enligt 4 kap. soci-

altjänstlagen, kvartal 1, 2008 godkänns. 

 

 

§ 14  

Bordlagt ärende 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning att åter bordlägga kommunstyrel-

sens utlåtande nr 2008:57. 
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§ 15  

Motion om ”Dricka vanligt vatten” (ut. 2008:59) 

Dnr 315-3315/2007  

 

Kommunstyrelsens tidigare bordlagda utlåtande nr 2008:59 behandlades. Utlå-

tandet gäller en motion av Torhild Lamo (v) i vilken hon föreslår att man i 

Stadshuset och i stadens förvaltningar ska upphöra med användandet av flask-

vatten till förmån för kranvatten.  

 

Ordet innehades av Torhild Lamo, Eva-Louise Erlandsson Slorach, Rebwar 

Hassan samt borgarrådet Hamilton. 

 

Yrkanden 

 

Under överläggningen hade yrkats 

 

dels bifall till kommunstyrelsens förslag, 

 

dels av Eva-Louise Erlandsson Slorach (s) och Torhild Lamo (v) bifall till soci-

aldemokraternas och vänsterpartiets gemensamma reservation i kommunstyrel-

sen, 

 

dels av Rebwar Hassan (mp) bifall till miljöpartiets reservation i kommunstyrel-

sen. 

 

Beslut 

 

Efter framställda propositioner enligt dessa yrkanden beslöt kommunfullmäktige 

utan omröstning – i enlighet med kommunstyrelsens förslag – följande. 

Motion (2007:32) av Torhild Lamo (v) anses besvarad med vad som anförs i 

utlåtandet.  

 

 

§ 16  

Motion om ”Mot nollning” (utl. 2008:60) 

Dnr 322-3818/2007 

 

Kommunstyrelsens tidigare bordlagda utlåtande nr 2008:60 behandlades. Utlå-

tandet gäller en motion av Inger Stark och Susanna Brolin (båda v) i vilken de 

föreslår att kommunfullmäktige beslutar att ta klar ställning mot nollning i alla 

skolor i staden.  

 

Ordet innehades av Susanna Brolin, Eivor Karlsson, borgarrådet Edholm, Inger 

Stark, Cecilia Brinck, borgarrådet Samuelsson, Birgit Marklund Beijer och 

Berthold Gustavsson. 
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Yrkanden 

 

Under överläggningen hade yrkats 

 

dels bifall till kommunstyrelsens förslag, 

 

dels av Susanna Brolin (v) bifall till miljöpartiets och vänsterpartiets gemen-

samma reservation i kommunstyrelsen. 

 

Beslut 

 

Med bifall till kommunstyrelsens förslag i utlåtandet beslöt kommunfullmäktige 

utan omröstning följande. 

Motion (2007:35) av Inger Stark och Susanna Brolin (båda v) anses besvarad 

med vad som anförs i utlåtandet.  

 

 

§ 17  

Bordlagt ärende 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning att åter bordlägga kommunstyrel-

sens utlåtande nr 2008:76. 

 

 

§ 18  

Motion om ”Intelligenta” papperskorgar/avfallsbehållare (utl. 2008:77) 

Dnr 335-1306/2001  

 

Kommunstyrelsens tidigare bordlagda utlåtande nr 2008:77 behandlades. Utlå-

tandet gäller en motion av Juan Carlos Cebrián (s) i vilken han föreslår att ett 

system med inbyggda chips, som känner av när papperskorgar behöver tömmas, 

ska prövas i Stockholm. 

 

Propositionsordning 

 

Ordföranden tog upp kommunstyrelsens förslag varemot ställdes socialdemo-

kraternas yrkande i kommunstyrelsen. Vid propositioner på dessa yrkanden be-

slöt kommunfullmäktige utan omröstning att bifalla kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslut 

 

Efter framställda propositioner enligt dessa yrkanden beslöt kommunfullmäktige 

utan omröstning – i enlighet med kommunstyrelsens förslag – följande. 

Motion (2001:54) av Juan Carlos Cebrián (s) anses besvarad med vad som 

anförs i utlåtandet.  
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§ 19  

Motion om renare stad – ”dags att göra något åt Lortstockholm” 

(utl. 2008:78) 

Dnr 335-1634/2001 

 

Kommunstyrelsens tidigare bordlagda utlåtande nr 2008:78 behandlades. Utlå-

tandet gäller en motion av Börje Vestlund (s) i vilken han anser att något måste 

göras åt Lortstockholm. Det handlar bl.a. om papperskorgar som inte töms eller 

töms för sällan, gator, torg och grönområden som  städas alltför sällan ibland 

bara ett par gånger per år.  

 

Beslut 

 

Med bifall till kommunstyrelsens förslag i utlåtandet beslöt kommunfullmäktige 

utan omröstning följande. 

Motion (2001:69) av Börje Vestlund (s) anses besvarad med vad som anförs 

i utlåtandet. 

 

 

§ 20  

Bordlagt ärende 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning att åter bordlägga kommunstyrel-

sens utlåtande nr 2008:80. 

 

 

§ 21  

Motion om rätten för alla stockholmare över 75 år att få tillgång till två 

timmars hemtjänst i veckan med förenklad biståndsbedömning  

Dnr 327-3313/2007 

 

Försöksverksamhet under två år med fyra timmars hemtjänst med förenk-

lad biståndsprövning för pensionärer över 80 år  

Hemställan från Maria-Gamla stans stadsdelsnämnd (utl. 2008:81) 

Dnr 327-1743/2006  

 

Kommunstyrelsens tidigare bordlagda utlåtande nr 2008:81 behandlades. Den 

del av utlåtandet som kommunfullmäktige ska behandla gäller en motion av Leif 

Rönngren (s) i vilken han föreslår att alla äldre över 75 år ges rätt till två tim-

mars hemtjänst i veckan med förenklad biståndsbedömning.  

 

Ordet innehades av Leif Rönngren, borgarrådet Samuelsson, Eivor Karlsson, 

Margareta Johansson, Margareta Björk, Birgitta Holm och Maria Hannäs. 

 

Yrkanden 

 

Under överläggningen hade yrkats 

 

dels bifall till kommunstyrelsens förslag, 
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dels av Leif Rönngren (s) bifall till socialdemokraternas reservation i kommun-

styrelsen, 

 

dels av Eivor Karlsson (mp) och Margareta Johansson (v) bifall till miljöpartiets 

och vänsterpartiets gemensamma reservation i kommunstyrelsen. 

 

Beslut 

 

Efter framställda propositioner enligt dessa yrkanden beslöt kommunfullmäktige 

utan omröstning – i enlighet med kommunstyrelsens förslag – följande. 

Motion (2007:30) av Leif Rönngren (s) avslås. 

 

 

§ 22  

Motion om parkeringsreform för bättre stadsmiljö och större rättvisa 

(utl. 2008:96) 

Dnr 314-4187/2007  

 

Kommunstyrelsens tidigare bordlagda utlåtande nr 2008:96 behandlades. Utlå-

tandet gäller en motion av Åsa Romson m.fl. (mp) i vilken de föreslår att kom-

munfullmäktige uppdrar till kommunstyrelsen att ta fram en övergripande par-

keringspolicy för hela staden.  

 

Ordet innehades av Cecilia Obermüller, Jan Valeskog, Eie Herlitz, Martin 

Michel, borgarrådet Hamilton, Mehdi Oguzsoy, Inge-Britt Lundin, Jonas 

Nilsson, Birgitta Holm, Paul Lappalainen, Jonas Eklund och Berthold 

Gustavsson. 

 

Yrkanden 

 

Under överläggningen hade yrkats 

 

dels bifall till kommunstyrelsens förslag, 

 

dels av Jan Valeskog (s) bifall till socialdemokraternas reservation i kommun-

styrelsen, 

 

dels av Cecilia Obermüller (mp) bifall till miljöpartiets reservation i kommun-

styrelsen, 

 

dels av Mehdi Oguzsoy (v) bifall till vänsterpartiets reservation i kommunstyrel-

sen. 

 

Beslut 

 

Efter framställda propositioner enligt dessa yrkanden beslöt kommunfullmäktige 

utan omröstning – i enlighet med kommunstyrelsens förslag – följande. 

Motion (2007:36) av Åsa Romson m.fl. (mp) anses besvarad med vad som 

anförs i utlåtandet.  
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§ 23  

Motion om en bilfri innerstad (utl. 2008:97) 

Dnr 314-5072/2007  

 

Kommunstyrelsens tidigare bordlagda utlåtande nr 2008:97 behandlades. Utlå-

tandet gäller en motion av Ann-Margarethe Livh m.fl. (v) i vilken de bl.a. före-

slår att kommunfullmäktige uppdrar åt staden att snarast utreda hur innerstaden 

kan bli bilfri.  

 

Ordet innehades av Ann Mari Engel, Per Ankersjö, Eie Herlitz, Inge-Britt 

Lundin, Göran Oljeqvist, Karl Bern, Mehdi Oguzsoy, Torhild Lamo, Jonas 

Nilsson, Birgitta Holm, Jan Valeskog, borgarrådet Hamilton, Berthold 

Gustavsson, Paul Lappalainen, Susanna Brolin, Barry Andersson samt Jonas 

Eklund. 

 

Yrkanden 

 

Under överläggningen hade yrkats 

 

dels bifall till kommunstyrelsens förslag, 

 

dels av Eie Herlitz (mp) bifall till miljöpartiets reservation i kommunstyrelsen, 

 

dels av Ann Mari Engel (v) bifall till vänsterpartiets reservation i kommunstyrel-

sen. 

 

Beslut 

 

Efter framställda propositioner enligt dessa yrkanden beslöt kommunfullmäktige 

utan omröstning – i enlighet med kommunstyrelsens förslag – följande. 

Motion (2007:42) av Ann-Margarethe Livh m.fl. (v) avslås med vad som an-

förs i utlåtandet.  

 

 

§ 24  

Bordlagda ärenden 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning att åter bordlägga kommunstyrel-

sens utlåtanden nr 98, 99, 115, 116, 117, 141, 142, 143, 144, 145, 146, 147, 148, 

155, 156, 157, 158, 176, 177, 178, 179, 180, 181, 182, 183, 184, 185, 186, 187, 

191, 192, 203 och 214 för år 2008. 

 

Kommunfullmäktige beslöt även att bordlägga kommunstyrelsens utlåtanden 

nr 217, 218 och 219 för år 2008. 
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§ 25  

Motion 

 

Under tiden 16 december 2008 – 12 januari 2009 väcktes och inlämnades föl-

jande motion: 

 

(2009:1) av Per Ankersjö (c) om sponsring av stadens idrottsanläggningar 

Dnr 328-13/2009. 

 

Motionen överlämnades till kommunstyrelsen för beredning. 

 

 

Kommunfullmäktige åtskildes kl. 22.03. 

 

 

 

Vid protokollet 

Kerstin Tillkvist 

 


